
Referat fra afdelingsbestyrelsesmødet onsdag den 03. juni 2019 kl. 09.30 

Afdeling 15002 Doktorhaven. 

 

 

 
Deltagere:  Afdelingsbestyrelsen    

                        Hans Andersen               -  HA 

                        Jeanette Mikkelsen       -  JM   

                        Jørgen Bodholdt             -  JB 

                        Roar Eltorm                     -  RE 

                        Janne Thousig                 -  JT       

 Margit grenaae               -  MG 

                          

                        AKB Personale 

 Flemming Christiansen - FKC 

 Søren Lillevang               - SL 

 

Dagsorden: 

Punkt 1. Godkende referat fra sidste møde - 13. marts 2019 

Punkt 2. Meddelelser fra formand og bestyrelse 

Punkt 3. Meddelelser fra drift m.v.  Flemming og Søren 

Punkt 4. Ansættelse af ny voksenelev Niels - status 

Punkt 5. Regnskabs 2018 - Evaluering af afdelingsmødet 

Punkt 6. Budget 2020 Tidsplan 

Punkt 7. Beboerhåndbog - Spørgsmål fra formanden 

Punkt 8. Videoovervågning - Hans Andersen 

Punkt 9. Eventuelt - Næste møde 28. august 

 

SL: Bød velkommen, vi har flyttet møde fra d. 3.7.2019 til d. 3.6.2019, jeg har lavet en fejl, jeg har 

set forkert på kalenderen, Flemming og jeg opdagede det ikke, det var formanden som var 

opmærksom, vi aftalte at holde møde i dag d. 3.6.2019 

Vi har lavet om på dagsorden 7 og 8 så der kommer en ny punkt 8 på som i kan se har vi 9 punkter 

på dagsorden. 

 

                                    

Punkt 1. Godkendelse af referat fra sidste møde – 13. marts  2019  

 

Referatet, ingen bemærkninger, godkendt. 

 

 



Punkt 2.  Meddelelser fra formand/bestyrelse 

 

JB : Connie M Nielsen fra nr.15 og jeg opstartede ’SNAKKENKLUBBEN’ torsdag d. 30. maj,  

der var vi 16 som mødte op, og det blev en succes, 

men vi tyvstartet allerede forrige torsdag d.23.maj, der var 9 som gerne ville ind til en kop kaffe, så 

Connie og jeg fik travlt med at få åbnet Bondehuset. 

Så havde vi en uheldig situation, en pårørende fra nr. 2 sad stille op rolig og rullede noget tøj, nede 

i blok 3, en beboere fra nr. 13 overfuset ham og sagde at dette måtte han ikke og til sidst tog han 

kvælertag på den pårørende.  

”- Flemming,  

sagde at alle gerne må benytte fællesfaciliteter, og sagen vil blive videre behandlet. –” 

Bænkene, kunne vi få bænkene vedligeholdt løbende, på nogen af dem er brædderne ved at 

rådne, hvis vi ellers skal udskifte dem alle, bliver det meget dyrt, Det blev lovet. 

Status for ændring fra Familieboliger til Ældreboliger 

SL: ikke andet end det vi har skrevet og kontaktede kommune og Landsbyggefonden, det er under 

behandling. 

Meddelelser fra bestyrelse – Ingen 

 

 

 

Punkt 3. Meddelelser fra driften v/Flemming & Søren 

 

SL: Spørgsmål omkring afdelingens energiforbrug 2018, som findes under konto 111. 

Her er der i 2018 forbrugt kr. 169.875 til el på fællesarealer, altså alt udenfor lejemålene, 

som omhandler fællesbelysning i opgange, udendørsbelysning, kælderbelysning og i 

fællesrum, garager m.v. Udendørslamper, opgangsbelysning og gangarealerne i blok 5 er i 

2017 skiftes til LED belysning, hvilket har givet en besparelse på 25,2 % i forhold til budget 

2018, som lød på kr. 297.000. Dette svarer til et mindre forbrug på kr. 127.125 i 2018. 

 

Derudover er der målerpasning, hvor resultatet blev kr. 99.113 i 2018. Her var budgettet 

på kr. 104.000 i 2018. Her betaler vi for aflæsning/registrering af vand og varme og vand 

samt udfærdigelse/fordeling af varmeregnskaber i blok 1-4 som er individuelt og det 

samme i blok 5 hvor vand og varme er kollektivt blandt de 20 lejemål. Denne opgave skal 

vi købe, og kan derfor ikke selv aflæse og lave et vand eller varmeregnskab. Vi betaler 

tillige et mindre beløb til KAB Energi, da de hver måned for tal ind, som de registrerer og 

våger over. 

 

Vi opstarter inden sommerferien projekt I-opgaver, hvor beboere via en APP kan skrive 

om problemer (SL forklarer) til varmemesterkontorets medarbejdere, i stedet for at ringe 

eller personlig kontakt. Vi gætter dog på, at Doktorhaven ikke revolutionere dette 

produkt, men dem som ønsker APPèn skal naturligvis benytte dem, da det er et yderligere 

tilbud og service de kan benytte. 



 

Ferieåret er ved at falde på plads, og Flemming holder ferie i ugerne 30, 31 & 32 og Per 

som afholdt en længere ferie i april vil først afholde ferie igen til efteråret/vinter. 

 

Budgetfasen er godt i gang, og vi er stille og roligt ved at planlægge, indsætte og melde 

ind omkring budget 2020. Her har vi jo møder efter sommerferien med 

budgetgennemgang 20. august og afdelingsmøde 3. september 2019 i Bondehuset. 
  

FKC: Vi har fået afslag på Hjertestarteren. Trygfonden donere 100 hjertestarter og året, og har fået 

over 1000 ansøgninger, og har desværre ikke mulighed få at tilgodese alle. 

Men vi kan søge igen. 

Ang. Afdelingens Bænke så vil Niels gerne slibe og give bænkene olie behandling når han kommer 

igen. 

Bænkene der er lidt råd i er nogle private bænke som Thomsen købte i sin tid. Tilsvarende bænke 

kan købes for ca. kr. 400 – 500  

Vi har modtaget tilladelse fra kommunen til at udskifte vinduer og døre i blok 5  

Tilbudspris på udskiftning af vinduer og døre Kr. 650.000,00 Udskiftningen vil ske i løbet af august-

september-oktober  

Tømre firmaet sørger for varsling til beboerne. Lejer må bruge vedligeholdelseskontoen til evt. 

maling.  

Bondehusets tag er blevet sprøjtebehandlet for mos. 

 

Punkt 4.  Ansættelse af ny voksenelev Niels - Status 

 

Sl: Niels er stoppet i Doktorhaven og er igen begyndt en periode i AAB i Kærene. Vi er 

meget glade for at have Niels på holdet, og jeg kan se bestyrelsen også har taget ham til 

sig, ligesom beboerne har gjort dette. Vi har umiddelbart ramt plet med valget af Niels, og 

det er rigtig rart. 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 5. Regnskabs 2018 – Evaluering af afdelingsmødet 

 



SL: Afdelingsmødet fandt sted den 6. maj 2019, hvor 21 lejemål var fremmødt, som svarer 

til små 20 %. På mødet blev Flemming valgt som dirigent, Mey-Brit som referent og 

bestyrelsens beretning fremlagde Flemming efter formandens ønske. 

Søren gennemgik regnskabet som gik stille og roligt, og der var ikke indkommet forslag, 

og under punktet eventuelt blev dørtelefoner der ringer om natten drøftet, og her blev det 

aftalt, at Flemming gennemgår disse med en elektriker, så vi kan se, om dette skyldtes 

chikane eller fejl i dørtelefonanlæggene, da det jo langt fra er alle steder, dette sker i 

nattetimerne.   

Et fint afdelingsmøde som sluttede efter en god times tid i Bondehuset. 
 

 

Punkt 6. Budget 2020 - Tidsplan 

 

SL : Budget 2020 er så småt begyndt at se dagens lys, og efter sommerferien skal vi jo 

gennemgå budgetudkastet på et møde den 20. august for derefter at fremlægge det på 

afdelingsmødet den 3. september 2019 kl. 14.00 i Beboerhuset. 

På dette afdelingsmøde skal der vælges formand og til repræsentantskab for en 2. årig 

periode, ligesom Hans Andersen er på valg for en 2. årig periode. 

Og så er alle suppleanter på valg for en 1. årig periode, og det er jo så i nævnte rækkefølge 

som 1, 2 & 3 suppleant Janne Thousig, Roar Storm og Margit Grenaae. 

 

Da dagsorden/indkaldelse til afdelingsmødet skal ud senest 4 uger før mødet, og det er 

altså så tirsdag den 6. august – gerne mandag den 5. august 2019, skal man allerede nu 

fortælle, ifald man ikke ønsker at genopstille i september 2019.  

Eneste der ikke er på valg denne gang er Jeanette Mikkelsen, der jo blev valgt i 2018, og 

således først er på valg i september 2020. 

 
 

 

Punkt 7.   Beboerhåndbog – Spørgsmål fra formanden         

 

JB: Har bestyrelse noget til en evt. ny beboerhåndbog? 

FKC: beboerhåndbogen er afskaffet, men er det noget bestyrelsen vil arbejde videre med, 

JB: Beboerhåndbogen vil fremadrettede være på vores hjemmeside og kan også downloades 

den vil blive opdateret når vi har afholdt beboermøde d. 3 sep. 2019 

Husorden, vi blev enige og at man må både lørdag og søndag mellem kl. 12.00 og 17.00 bruge 

støjende værktøj da alle ikke har mulighed det i hverdagene. 

Jeg har lavet rettelse og tilføjelse af vores ’Husorden’ som skal til afstemning af beboerne, 

det er markeret men gul, se Bilag 1. 

SL: Der skal mindst 14 dage før beboermødet hænge ændringsforslag af Husorden med forslag der 

skal tages op på mødet 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilag 1. 

Husorden for Doktorhaven 

Doktorhaven er et minisamfund, hvor mange mennesker bor tæt sammen og er fælles om mange 

ting. For at skabe et godt boligmiljø er det vigtigt, at alle viser størst muligt hensyn til deres 

naboer, og at alle værner om afdelingens fællesfaciliteter, trappeopgange, grønne område osv. 

I husordenen er vedtaget nogle uddybende regler på nogle af de områder, hvor man skal huske at 

vise hensyn. Husordenen kan ændres på et beboermøde eller ved en urafstemning. 

Det skaber tryghed og tilfredshed, når alle anerkender nødvendigheden af at tage hensyn til 

hinanden. Og udgifter til vedligeholdelse og huslejen kan holdes nede, hvis alle hjælper med til at 

holde bebyggelsen og de grønne områder i pæn stand. 

 

I. Ved benyttelse af radio, fjernsyn, grammofon, 

båndoptager eller musikinstrumenter skal man tage 

hensyn til sine naboer. Ved opstilling eller 

opsætning af højtalere skal man huske, at lyden 

forplanter sig gennem væggen til de øvrige 

6. Gårdanlægget er til fælles afbenyttelse, og man 

bør derfor vise hensyn til sine medbeboere. 

Støjende adfærd er ikke tilladt. 

7. Ærindekørsel i gårdareal er tilladt. 



beboere. 

2. Støjende adfærd bør begrænses og helt undgås 

efter kl. 22.00. I særlige tilfælde ved fester og 

lignende bør man sikre sig sine medbeboeres 

indforståelse og endvidere udvise særligt hensyn 

efter kl. 22.00. 

8. På grund af rottefaren er det ikke tilladt at 

udlægge foder til fugle eller katte på ejendommens 

fællesareal. 

 

3. Brug af støjende værktøj er kun tilladt mellem   

kl. 9.00 og kl. 19.00. på hverdage, samt lørdag og 

søndag mellem kl. 12.00 og 17.00 

9. Affald skal sorteres og behandles efter 

varmemesterkontorets anvisninger 

4. Hjemmeplejen har råderet over vaskeriet 

Mandag til fredag fra kl.07.00 til kl.13.00 

Beboer som selv vasker tøj, kan benytte vaskeriet 

Mandag til fredag fra kl.13.00 til kl. 19.30 samt 

lørdag, søndag og helligdage fra kl.07.00 til kl.17.00 

10. Det er ikke tilladt at henstille affald eller andre 

effekter på trapper eller andre fællesarealer. 

11. Det er ikke tilladt at holde hund eller kat. 

5. Vaskeriet er kun til beboernes eget tøj  

 Redigeret husorden blev vedtaget på beboermødet 

den 3. september 2019. 

 

 

 
 

  

Punkt 8. Videoovervågning – Hans H. Andersen 

 

SL: Videoovervågning af udendørsarealer og indgangspartier som vi drøftede i 2018, og 

som blev fremlagt for bestyrelsen på et møde med Dansk Kabel TV den 14. november 

2018. Her fremkom en pris på små 200.000 kr. Disse midler har vi ikke kunnet finde i 

budget 2019, hvilket er drøftet med bestyrelsen efterfølgende, og siden da har sagen ligget 

stille. Nu skal sagen færdig debatteres, så den lukkes eller besluttes gennemført på et eller 

andet tidspunkt. 

 
HA: Det drejer sig om beboernes tryghed som bor her, og at der bliver ringe på beboernes dørtelefon 

om natten, det kunne vi blive fri for hvis vi har videoovervågning. 

 

JT: videoovervågning skal også ind på en langtidsplan, men videoovervågning må ikke 

komme forud for andet som allerede er planlagt.  

 

Sl: Afstemning. 

 

Efter afstemning blev det besluttet at arbejde videre med videoovervågningen. 



Søren og Flemming prøver om der kan findes midler til dette. 

 

 

Punkt 9. Eventuelt – Næste møde 28. august   

 

Næste afdelingsbestyrelsesmøde afholdes onsdag den 28. august 2019 kl. 09.30 i 

Bondehuset. 

 

 
 

 

Kommende møder : 

OBS OBS OBS OBS 

Budgetmøde AB tirsdag den 20. 

august 2019 kl. 12.00 

Bondehuset 

AB møde onsdag den 28. august 2019 kl. 09.30 

Bondehuset 

Afdelingsmøde budget tirsdag den 3. september 2019 kl. 

14.00 Bondehuset 

 

 

       



 

 

 

 

 

Næste AB møde 
 

onsdag den 28. august 2019 

 

kl. 09.30 i Bondehuset. 
 

HUSK AT MELDE AFBUD TIL MØDET SENEST  

TIRSDAG DEN 27 AUGUST INDEN KL 11.30 

 

AF HENSYN TIL MORGENMAD INDKØB 



RING VENLIGST TIL 

VARMEMESTERKONTORET 

36 41 02 06 
 

Med venlig hilsen. 

Flemming Christiansen 

Ejendomsmester 

 

Rødovre 26.06.19 


